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توسعه  مدیرعامل شرکت 
پترو صنعت دریا گفت: تمرکز 
بیش از حــد دولت روحانی 
را  برجام وقت کشور  بر روی 

تلف کرد.
عبدالحمیــد نادریــان فعال 
صنعت نفت در گفت وگو با »نسیم 
آنلاین« با انتقاد از تمرکز دولت بر 
روی برجام اظهار کرد: تمرکز بیش 
از حد روی برجام وقت کشــور را 
تلف کــرد زیــرا آمریکایی ها در 
اقتصاد به هیچ کس رحم نمی کنند 
و دولــت نباید بــه آنها دلخوش 

مدیرعامل یک شرکت نفتی:

تمرکز بیش از حد دولت روی برجام 
وقت کشور را تلف کرد

می کرد.
وی افزود: آنهــا تفاوتی بین 
دولت هــای مختلف ایــران قائل 
نمی شــوند و در تحریــم ایران 
با هم مســابقه دارنــد، به طوری 
که ســرمایه گذاری بالاتر از 10 
میلیون دلار در نفت ایران شامل 
جریمه می شود. حالا آمریکایی ها 
24 میلیــارد دلار طــرف ایرانی 
را جریمه کــرده و در آینده هم 
جریمه ســنگین تر می شویم.این 
فعــال صنعت نفت خاطرنشــان 
کرد: دولت تدبیــر و امید حدود 

1500 روز وقت و پتانسیل درونی 
ایران را هدر داد. در دولت یازدهم 

کشورمان با نقدینگی 1200 هزار 
میلیارد تومان، واردات 50 میلیارد 
دلار و جمعیــت 80 میلیون نفر 
بازار خــود را در اختیار خارجی 
قــرار داده اســت. بنابراین نمره 
دولت در اقتصاد مقاومتی منفی 
اســت.نادریان تصریح کرد: امید 
وزارت نفت به شــرکتهایی مثل 
توتال خطرناک است، چون آن ها 
قبلا هم کلاه گشادی بر سر ایران 
گذاشته اند و اکنون هم متاسفانه 
به وســیله آقای زنگنه این کار را 

دنبال می کنند.

انرژی  کمیسیون  عضو 
مجلس گفــت: عده ای که 
سودشان در واردات بنزین 
است، موافق کنترل مصرف 

نیستند.
مــی  د خا لله  یــت ا ا هد
درگفت وگــو با رادیــو اقتصاد 
گفــت: پس از اجــرای کارت 
سوخت، علی رغم افزایش تعداد 
خودرو، مصرف سوخت افزایش 
نداشت و حتی کاهش پیدا کرد. 
اگر این سامانه نبود، الان باید 
90 میلیون لیتر در روز بنزین 

وارد می کردیم.
این عضو کمیسیون انرژی 
مجلس با اشــاره به ســودده 
بودن قاچاق بنزین و رونق آن 
در برخی مناطق گفت: با اجرای 
طرح کارت سوخت به صورت 
شفاف مشخص شد که بنزین 
بــه چه مقدار و به چه کســی 
فروخته شده و قاچاق بنزین به 

صورت کامل متوقف شد.
وی افــزود: وقتــی کارت 

عضو کمیسیون انرژی مجلس:

قاچاقچیان و دلالان بنزین
 به دنبال حذف کارت سوخت هستند

تانکر  اســت  ممکن  نباشــد، 
ســوخت به جایگاه بیاید ولی 
بدون تخلیۀ سوخت، مستقیم 
برود برای قاچاق. الان به صورت 
جزئی قاچاق بنزین وجود دارد 
و اگر کارت ســوخت نباشــد، 
قاچاقچیــان راه قاچاق را پیدا 

خواهند کرد.
نمایندۀ ایذه و باغملک در 
مجلس با بیان اینکه همچنان 
برای اصلاح قیمت، لازم است 
از کارت سوخت استفاده شود 
اظهار داشت: اگر قیمت نفت و 
بنزین مجددا بالا برود و بنزین 
بشود 3000 تومان چه کنیم؟ 
در آن صورت اگر کارت سوخت 
نباشد دولت مجبور است یارانۀ 
سنگینی بر روی سوخت بدهد 
و شــرایط برمی گــردد به 12 

سال قبل.
این عضو کمیسیون انرژی 
مجلس تاکید کــرد: مملکتی 
که هنــوز واردکننــدۀ بنزین 
است نمی تواند سیستم شفاف 

نظارت بر سوخت را از بین ببرد. 
عده ای که سودشان در واردات 
کنترل مصرف  موافق  اســت، 
نیستند. درنتیجه حتی ممکن 
اســت کشــور نرود به سمتی 
که پالایشــگاه ســتارۀ خلیج 
فارس راه بیفتــد. قاچاقچیان 
بنزین هستند  و واردکنندگان 
کــه از حذف ســامانه منفعت 

می برند.
با اشــاره به طرح  خادمی 
برندینگ گفــت: خصوصا که 

طرح برندینگ مطرح اســت، 
باید کارت سوخت حفظ شود. 
چون با حضور برندها در زنجیرۀ 
توزیع ســوخت، یک واســطه 
اضافه می شود و درنتیجه حتما 
باید نظارت شفاف وجود داشته 
باشد تا سوء استفاده و قاچاق 
نشــود.این نمایندۀ مجلس در 
پاسخ به سوال مجری در مورد 
با سایر  تجمیع کارت سوخت 
کارت ها گفت: تجمیع کارت ها 
خوب است اما تا زمانی که طرح 
و برنامه ای برای تجمیع ســایر 
کارت ها با کارت سوخت نباشد 
نباید کارت ســوخت را از بین 
برد.به گــزارش فارس ، خادمی 
در پایان نسبت به تصویب طرح 
حفظ کارت سوخت در صحن 
امیدواری  اظهار  علنی مجلس 
کرد و گفت: اگر بحث را سیاسی 
و گروهــی نکنند و بر اســاس 
تصمیم گیری  کشور  مصلحت 
بشود، حتما طرح حفظ کارت 
سوخت در مجلس رای می آورد.

شرکت آب منطقه ای تهران اعلام کرد

رهاسازی آب سدهای لتیان و امیرکبیر 
برای جلوگیری از سیل

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس گفت: اگر دولت بخواهد از 
افزایش پرداخت یارانه، بهره برداری انتخاباتی بکند، این امر شدنی 
است، چرا که در برهه فعلی هر اقدامی می تواند جنبه تبلیغاتی 

داشته باشد.
سیدحسن حسینی شــاهرودی در گفت وگو با خبرگزاری تسنیم با 
اشاره به اینکه دولت در ابتدا با افزایش مستمری خانوارهای تحت پوشش 
بهزیســتی و کمیته امداد مخالف بود، گفت: با اصرار نمایندگان و تأمین 
منابع مورد نیاز این افزایش از محل هدفمندی یارانه ها، دولت در نهایت 

با این موضوع موافقت کرد.
وی در خصــوص بهره برداری انتخاباتی از این طرح گفت: اگر دولت 
بخواهد از این افزایش پرداختی بهره برداری انتخاباتی بکند این امر شدنی 
است، چرا که در برهه فعلی در اقدامی می تواند جنبه تبلیغاتی داشته باشد.
این عضو کمیســیون اقتصادی مجلس تاکید کرد: بایســتی یارانه 
دهک های پایین جامعه افزایش می یافت. 4 تا 6 میلیون نفر تحت پوشش 
کمیته امداد و بهزیســتی هستند، مجلس تصمیم گرفت با تزریق منابع 

حداقل دریافتی این اقشار را افزایش دهد.
حسینی با اشاره به اینکه بایستی یارانه دهک های بالا تمام قطع شود، 
خاطرنشان کرد: با دسترسی هایی که در سازمان های دولتی وجود دارد، 
قطع کردن یارانه ثروتمندان امری شــدنی است اما دولت با این موضوع 

مخالفت کرد.
به گفته وی منابع هدفمندی یارانه ها حدود 45 هزار میلیارد تومان 
بوده که حدود 30 هزار میلیارد تومان آن به پرداخت نقدی یارانه ها و مابقی 
به تولید اشتغال و کمک به صادرات و بخشی از آن به اقشار آسیب پذیر 

تخصیص یافته است.
عضو کمیســیون اقتصادی افزود: در واقع از منابع یارانه ها چیزی کم 
خواهد شد و افراد کم درآمد و دهکهای مختلف جامعه به یک میزان از 

یارانه های نقدی بهره مند می شوند، که این امر صحیح نیست.
حســینی تاکید کرد: منابع افزایش مســتمری ها ارتباطی به منابع 
یارانه های افراد ندارد بلکه مســتمری که افراد تحت پوشش این دو نهاد 
دریافت می کردند بر اساس قانون باید به میزان20 درصد حداقل حقوق 

افراد افزایش می یافت.
او در پایان خاطرنشــان کرد: این 20 درصد به صورت تقریبی باعث 
افزایش 200 هزار تومانی مســتمری دریافتی خانوارهای تحت پوشش 
می شــود. به هر حــال این افزایش باید صــورت می گرفت و نمایندگان 
دولت را که با آن مخالف بود، تحت لوای برنامه ششم و بودجه 96 مکلف 

به اجرا کردند.

عضو کمیسیون اقتصادی مجلس:

پرداخت 3 برابری یارانه
 در مقطع کنونی، جنبه تبلیغاتی دارد

* عملیات کابل برگردان با هدف توســعه شــبکه کابل در مراکز 
مخابرات پیروزی، شهید فهمیده، شهدای چیتگر، شهرستان قدس، 
دکتر حســابی )مارلیک( از تاریخ 29 فروردین ماه آغاز می شود.به 
گزارش روابط عمومــی مخابرات منطقه تهران، با اجرای عملیات 
مذکور ارتباط تلفنی مشترکین در مرکز مخابرات پیروزی با پیش 
شــماره های 3325، 3330 الی 3336، 3660، 3378، 3379 در 
محدوده اتوبان امام علی)ع(، خیابان های شهید شهبازی، شهید ادیب 
طوسی، پیروزی و 17 شهریور و در مرکز مخابرات شهید فهمیده با 
پیش شماره های 3350 الی 3353، 3355 در محدوده فاز 5 مهر 
شــهر، محله سلمان فارسی و در مرکز مخابرات شهدای چیتگر با 
پیش شــماره های 4418، 4419، 4478، 4479 در محدوده بلوار 
پژوهش، باغ گیاه شناســی، اداره دامپزشــکی و در مرکز مخابرات 
شهرستان قدس با پیش شماره های 4681 الی 4689 در محدوده 
شهرستان قدس، سرخه حصار، بلوار بهاران، بلوار امام خمینی)ره(، 
خیابان های امام علی)ع(، پوریای ولی، ملاصدرا، رحمت، شجاعت، 
شهید قربانی، حبیبی، کوچه های فجر و فجر یکم، محدوده مرکز و 
در مرکز مخابرات دکتر حسابی )مارلیک( با پیش شماره های 6510، 
6517، 6519، 6559، 3961 در محدوده بلوار نیایش، شریفی منش، 

حافظ، مصیب زاده حداکثر به مدت 3 روز با اختلال همراه است.
* در جلســه  اخیر میان گمرک بــا نمایندگانی از وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، اعضــای انجمن تولیدکنندگان 
صنایع نساجی، اتحادیه پوشــاک داشت ، اجرایی شدن 
هشــت برنامه مهم برای حمایت از تولیدکنندگان پوشاک 
در دســتور کار قرار گرفت.به گزارش ایسنا، بر این اساس، 
گمرک ایران حسابرسی پس از ترخیص را درخصوص برخی 
برندها اجرایی می کند تا مشخص شود پوشاک موجود در 
بازار برخی برندهای معروف آیا پس از طی تشریفات کامل 
گمرکی وارد کشور شده یا بدون پرداخت حقوق و عوارض 
گمرکی و با دور زدن قانون این کار صورت گرفته تا در اولین 
فرصت نسبت به جریمه های ســنگین احتمالی برای این 
برندها اقدام شود.همچنین وزارت صنعت، معدن و تجارت 
مکلف شده است صرفاً پس از ثبت برند انواع پوشاک توسط 
نمایندگی نسبت به ثبت سفارش اقدام کند. جلوگیری از 
نصب تابلوهای تبلیغاتی برای شرکت هایی که فاقد نمایندگی 
هستند از دیگر تصمیمات این جلسه است که می تواند در 
کاهش سوءاستفاده از برندهای معروف پوشاک مؤثر باشد.

* شاخص کل بورس اوراق بهادار تهران در پایان معاملات دیروزبا 
سقوط 224 واحدی به رقم 78 هزار و 247 واحد رسید.به گزارش 
فارس، براســاس اطلاعات مندرج در پایگاه اطلاع رســانی شرکت 
فناوری بورس تهران، شاخص کل بورس در پایان معاملات دوشنبه 
28 فروردیــن بــا 224 واحد کاهش به رقم 78 هزار و 247 واحد 
رسید.ارزش روز بازار هم دیروز به 326 هزار میلیارد تومان رسید. 
دیروز شــاخص قیمت نیز با معیار وزنی ارزشــی 77 واحد سقوط 
کرده و به 27 هزار و 168 واحد رسید. همچنین شاخص قیمت با 
معیار هم وزنی با 69 واحد کاهش به 13 هزار و 373 واحد رسید. 
شــاخص آزاد شناور با 419 واحد کاهش به 86 هزار و 338 واحد 
رسید. شــاخص بازار اول با 254 واحد کاهش به 54 هزار و 695 
واحد رسید و شاخص بازار دوم با 51 واحد تقویت به 171 هزار و 

240 واحد رسید.

آب  شــرکت  مدیرعامل 
رهاسازی  از  تهران  منطقه ای 
امیرکبیر  لتیان و  آب دو سد 
از سیلاب در  برای جلوگیری 

تهران خبر داد.
در  بختیــاری  محمدرضــا 
گفت وگو با ایسنا، با بیان اینکه به 
دلیل بارش برف خوب و مناسب 
در حال حاضر شاهد افزایش حجم 
ورودی آب به سد لتیان و امیرکبیر 
هســتیم، اظهار کرد: ورودی سد 
لتیان به 40 مترمکعب رسیده و 
حجم این مخــزن نیز 85 درصد 
شده است؛ لذا به منظور جلوگیری 
از وقوع احتمالی سیلاب از دیروز 
رهاســازی از ســد لتیان را آغاز 
کردیم و طبــق برنامه ریزی های 
صــورت گرفته قرار شــده تا 20 
میلیون مترمکعب آب از این سد 

رهاســازی شود.وی با بیان اینکه 
قرار اســت آب رهاســازی از سد 
لتیان به سد ماملو، دشت پاکدشت 
و ورامین منتقل شود، تاکید کرد: 
این کار به منظور مدیریت سیلاب 
انجام شده است.مدیرعامل شرکت 
آب منطقه ای تهران با اشــاره به 
ورودی ســد امیرکبیــر در زمان 

پیک عنوان کرد: ورودی این سد 
به 150 میلیون مترمکعب افزایش 
یافته و این در شــرایطی اســت 
که ورودی نرمال ســد امیرکبیر 
65 میلیــون مترمکعب تخمین 
زده شــده اســت؛ لذا به منظور 
از وقوع ســیلاب 11  جلوگیری 
میلیون مترمکعب رهاسازی از سد 

امیرکبیر نیز در حال انجام است.
بختیــاری تصریح کرد: طبق 
برنامه ریزی هــای صورت گرفته، 
قرار شــده آب رهاسازی شده از 
ســد امیرکبیر به رودخانه کرج، 
شــاه چای و دشت تهران- کرج و 

ری سرازیر شود.
وی بــا اشــاره بــه وضعیت 
خوب منابع آبی در تهران گفت: 
در شــرایط فعلی لازم اســت که 
مردم مقابــل رودخانه ها به ویژه 
رودخانه هایی که در پایین دست 
آنها ســد قرار ندارد اتراق نکنند، 
چرا که ممکن است با وقوع سیل 
شــاهد حــوادث جبران ناپذیری 
باشیم. لذا خواهش ما از مردم این 
است که در زمان حاضر و ماه های 
آتی از گردش در کنار رودخانه ها 

جلوگیری کنند.

توســعه  ســازمان  معاون 
در  وزارت صنعت  گفت:  تجارت 
برنامه افزایش صادرات غیرنفتی 
پیش بینــی بدعهدی  غربی ها و 

آمریکا را نکرده بود.
محمدرضا مودودی در گفت وگو 
بــا فارس در مورد دلایل عدم تحقق 
افزایش 10 میلیارد دلاری صادراتی 
غیرنفتی در ســال 95 با بیان اینکه 
صادرات یــک فرآیند چند وجهی و 
است، گفت: سرمایه گذاری  پیچیده 
برخلاف تولید، به متغیرهای بسیاری 
وابسته است که بخشی درون بنگاهی، 
بخشــی برون بنگاهــی و برخی نیز 
بین  المللی است و لذا برای تحقق هر 
اینکه  برنامه   توسعه صادراتی ضمن 
باید تمام شرایط محیط کسب و کار 
مساعد باشــد و تمام پیش  نیازها و 
زیرساخت ها فراهم باشد، تمام ارکان 
باید مســئولیت پذیر  نیز  حاکمیتی 

باشند.
معاون ســازمان توسعه تجارت 
ایــران افزود: به عنــوان نمونه ای از 
این بسیار عوامل، می توان به قیمت 
جهانی  کالاهای تولیدی اشاره کرد که 
عامل اصلی عقب  ماندگی عملکرد از 
برنامه توسعه صادرات سال 95 است.
وی در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
دلایل عدم تحقــق برنامه صادرات 
غیرنفتی در ســال گذشــته، گفت: 
توســعه صادرات به ویــژه صادرات 
غیرنفتی در بستری شکل می  گیرد 
که چهار عامل اصلی مؤثر بر آن باید 
وضعیت مطلوب و پویایی داشته باشد.

وی افزود: سیاست  های خارجی و 
سطح روابط دیپلماتیک با کشورهای 
هدف، سیاســت های داخلی و عزم 
و  و همگرایــی دســتگاه  ها  ملــی 
نهادهای ذیربط دولتی و حاکمیتی، 
سیاست های کلان اقتصادی و بالاخره 
سیاســت  های صنعتــی و تجاری 4 
عامل اصلــی در پویایــی صادرات 

غیرنفتی است. 
مــودودی افزود: یکــی دیگر از 
مهمترین عوامل، بدعهدی کشورهای 
غربــی به ویژه آمریــکا در خصوص 
تعهــدات پســابرجام اســت که در 
محاسبات سال گذشته وزارت صنعت، 
معدن و تجــارت و برنامه توســعه 
صادرات ســال 95، پیش  بینی نشده 
بود.معاون ســازمان توسعه تجارت 
بیان داشــت: گمان ما بر این بود که 
دولتهای غربی با رعایت مفاد معاهده 
برجام، مشــکلات مربوط به روابط 
بانکی را حل می  کنند، اما متاسفانه 
فرآیند تسهیل روابط کارگزاری بانکی 
بــه کُندی پیش رفــت و بانک های 
بــزرگ دنیا در برقراری رابطه بانکی 
با ایران بســیار محتاط عمل کردند 
و گشایش های لازم به موقع صورت 

نگرفت.
وی گفت: این در حالی است که با 
اجرایی شدن برجام، سیل هیئت  های 
تجاری از ســوی اغلب کشــورها به 
ایران روان شــد و اشتیاق اروپایی ها 
بیش از ســایر کشورها برای توسعه 
روابط اقتصادی با ایران بوده و هست.

بــزرگ ترین  از  یکــی 
سازی  دوچرخه  کارخانه های 
روحانی  دولت  در  خاورمیانه 

رسما تعطیل شد.
بــه گــزارش نســیم آنلاین، 
آساک  دوچرخه ســازی  کارخانه 
قوچان کــه یکــی از بزرگترین 
کارخانه های دوچرخه ســازی در 
و  می شود  محســوب  خاورمیانه 
محل ایجاد اشتغال برای بسیاری 
از هموطنان در ایــن منطقه به 
شمار می آید، رسما تعطیل شده 

است.
مجتمع صنعتی دوچرخه سازی 
قوچان بــا نام تجاری »آســاک 
دوچرخ« در زمینی به مساحت 20 
هکتار در سال 1362 طرح ریزی 
و در 22 مهرماه 1377 با ظرفیت 
تولیــدی 300 هــزار دســتگاه 
دوچرخه در سال به بهره برداری 
رســید. اما در نهایت مشکلاتش 
به دلیل رکود کنونی و همچنین 
بی تدبیری مدیران و مسئولان آن 
به اوج خود رسید و این کارخانه را 
به پایان خط 30 ساله خود رساند.

یونس ضیائی، رئیس شورای 
دوچرخه سازی  مجتمع  کارگری 
قوچــان در رابطه با تعطیلی این 
کارخانــه گفته اســت کــه این 
کارخانه طبق نامه مالک کارخانه 
از تاریخ 12 اسفند ماه 95 رسما 
تعطیل و 40 کارگر باقی مانده در 
این واحد تولیدی نیز رسما بیکار 

شده اند.
او به عــدم پرداخت حقوق و 
کارفرما  توسط  کارگران  معوقات 
اشاره کرده و بیان داشته که حقوق 
کارگــران این کارخانــه 22 ماه 
پرداخت نشده، همچنین 25 ماه 
بیمه واریز نشده و طی سه سال 
اخیر هیچگونه پاداش و عیدی نیز 

به کارگران پرداخت نشده است.
یکی از شهروندان قوچانی نیز 
در گفت وگو با خبرنگار »نســیم 
آنلاین« در رابطه با تعطیلی این 
کارخانه گفتــه نزدیک انتخابات 
مجلس ســال 94 بود که برخی 
از مســئولان به دلیــل تبلیغات 
بیــان کردند که چــرخ کارخانه 
دوچرخه ســازی آســاک دوباره 
خواهد چرخیــد و این تبلیغات 
در بسیاری از رسانه ها نیز منتشر 
شــد اما بعد از انتخابات هم هیچ 
تغییری صورت نگرفت. وی ادامه 
داده اســت که وامــی گرفتند تا 
معوقات کارگران پرداخت شود اما 
تنها بخش کوچکی از وام گرفته 
شده نیز به کارگران پرداخت شد.
به گفته بسیاری از شهروندان 
دوچرخه های  روزها  این  قوچانی 
ساخت چین و تایوان است که در 
بازار جایگزین دوچرخه های آساک 
شــده و این در حالی است که تا 
پیش از بسته شدن این کارخانه، 
هیچ یک از فروشگاه های منطقه 
تمایلی برای فروش دوچرخه های 

وارداتی نداشتند.

معاون سازمان توسعه تجارت:
وزارت صنعت بدعهدی 
غربی ها در برنامه توسعه 

صادرات غیرنفتی را 
پیش بینی نکرده بود

جدیدترین گشایش پسابرجام!

چرخ بزرگ ترین 
کارخانه دوچرخه سازی 

کشور هم
یک فعال کارگری در انجمن های صنفی با انتقاد از توقف  از حرکت ایستاد

18 ماهه بیمه کارگران خراســان رضوی نسبت به عملکرد 
مسئولان دولتی انتقاد کرد و گفت: در 18 ماه گذشته هیچگونه 

سهمیه ای به کارگران تخصیص داده نشده است.
مجتبی نکومنش عضو هیئت مدیره انجمن صنفی کارگران گچ کار 
ســاختمانی مشهد در گفت وگو با فارس، با اشاره به اینکه برخلاف 
وعده دولتی ها مبنی بر ایجاد سهمیه بیمه کارگران ساختمانی، حتی 
یک کارگر ســاختمانی از طریق انجمن صنفی های خراسان رضوی 
به شــعبات تامین اجتماعی معرفی نشده اند، گفت: بیمه کارگران 
ســاختمانی به صورت سهمیه بندی انجام می شــود و این موضوع 
نشــان می دهد که هیچ ســهمیه ای به این استان بزرگ تخصیص 

داده نشده است.
وی افزود: با پیگیری های متعدد نمایندگان کارگران ساختمانی 
در استان به هیچ نتیجه مثبتی دست نیافته ایم و روزانه شاهد ازدحام 

کارگران ساختمانی در نوبت بیمه هستیم.
ایــن فعال کارگری بــا تاکید بر اینکه اعتماد کارگران نســبت 
به انجمن های صنفی ســلب شده اســت، افزود: هم اکنون کارگران 
ساختمانی انجمن ها را به عنوان مسئول عدم بیمه شدنشان می دانند 

چرا که حقوقشان پایمال شده است.
وی با اشــاره به اینکه بیمه تأمین اجتماعی کمترین و حداقل 
حمایت ها است، افزود: مسئولان کشور نسبت به دغدغه های کارگران 
ساختمانی و مشکلات بیمه ایشان بی تفاوت هستند چرا که 18 ماه 

از عدم سهمیه بیمه آنان می گذرد.
علــی ربیعی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی دو هفته پیش در 
دیدار نوروزی با کارکنان سازمان تامین اجتماعی با اشاره به شرایط 
نامساعد زندگی کارگران ساختمانی از تحت پوشش قرار گرفتن 
200 هزار نفر از این افراد خبر داده و گفته بود: این امر می تواند به 

افزایش امنیت خانواده های کارگران ساختمانی کمک کند.

مدیرعامل تعاونی های ســهام عدالت استان تهران معتقد 
اســت که پرداخت سود ســهام عدالت در این ایام یک اقدام 
پوپولیستی است چرا که هنوز ابهامات ورقه های سهام عدالت 

برطرف نشده است.
ســیدعلی حسینی در گفت وگو با فارس در واکنش به اقدام دولت 
مبنی بر اعلام دریافت شماره شبای سهامداران عدالت برای واریز سود 

سهام، تأکید کرد: این اقدام غیرقانونی است.
وی با اشاره به اینکه شرکت های حاضر در سبد سهام عدالت دارای 
ســود هستند، افزود: براساس آیین نامه ها و مصوبات سهام عدالت باید 
بعد از 10 ســال نسبت به آزادســازی آن اقدام شود و اصل پول سهام 

باید در این دوره تسویه می شد.
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های سهام عدالت استان تهران افزود: دولت 

باید در شورای اصل 55 برای واریز سود سهام عدالت مصوبه بگیرد.
وی تصریح کرد: مردم اکنون به طور قانونی از طریق شــرکت های 
سرمایه گذاری سهام عدالت مالک سهام هستند و اگر سودی قرار باشد 
واریز شود باید از طریق شرکت های سرمایه گذاری و طبق قانون انجام 

شود.
وی افزود: اینکه پول پرداخت ســود سهام عدالت قرار است از کجا 
تأمین شود، برای ما نیز جای سؤال دارد چرا که طبق آخرین صورت های 
مالی، هنوز سود سال 94 و 95 شرکت های مشمول سهام عدالت واریز 
نشــده اســت و پس از واریز باید بابت اصل پول سهام تسویه و آن را 

مستهلک کند.
حسینی با تأکید بر اینکه پرداخت سود سهام عدالت معلوم نیست 
برچه اســاس و مبنایی قرار اســت به حساب شخصی افراد واریز شود، 
گفت: دریافت شــماره حساب به طور مستقیم از مردم برای واریز سود 

سهام عدالت اقدامی سیاسی در ایام انتخابات ریاست جمهوری است.
پیش از این، علی اشرف پوری حسینی، رئیس سازمان خصوصی سازی 
کشور از جمع آوری شماره شبای حساب سهامداران عدالت از روزهای 
آینده خبر داده و گفته بود سود سهام عدالت به زودی واریز خواهد شد.
نکته جالب توجه دیگر اینکه، طبق ادعای پوری حسینی هنوز ابهامات 
ورقه های سهام مردم به طور کامل برطرف نشده است و مجوزی برای 

آزادسازی نیز داده نشده است.
حال سؤال اینجاست که با وجود ابهامات فراوان و نبود شفافیت در 
جریان آزادسازی سهام عدالت، پرداخت سود در این ایام به مردم و خارج 

از ضوابط و مصوبات فعلی سهام عدالت چه معنایی دارد؟

به گفته رئیس اتحادیه تالارهای پذیرایی و تجهیز مجالس، 
هزینه ای که برای پذیرایی از هر مهمان در تالارهای پذیرایی در 
نظر گرفته می شود از حدود 20 تا 25 هزار تومان شروع شده و 

بسته به سفارش میزبان افزایش پیدا می کند.
خسرو ابراهیمی نیا در گفت وگو با ایسنا، عنوان کرد: هزینه ای که 
برای تالارهای پذیرایی در نظر گرفته می شود، به برنامه های سفارش 
داده شده از سوی میهمان بستگی دارد. البته هر تالار امکانات و منوی 
خاص خود را نیز ممکن اســت داشته باشد اما برای تعیین هزینه ای 
که برای هر میهمان گرفته می شــود، به طور معمول تالارها اطلاعات 
لازم دربــاره نوع غذاها و خدمات خود را به اتحادیه اعلام می کنند و 
پس از بررســی موضوع در کمیته فنی اتحادیه قیمتی برای هر تالار 

تعیین می شود.
وی ادامه داد: حتی در تعیین قیمت تالارهای مختلف علاوه بر اینکه 
منوی آنها مورد بررســی قرار می گیرد بازرسی نیز به محل فرستاده 
می شود تا از شرایط و امکانات آن تالار برای ارائه منوی یاد شده مطلع 

و مطمئن شود.
رئیس اتحادیه تالارهای پذیرایی و تجهیز مجالس همچنین عنوان 
کرد: برای هر تالار مبلغی نیز به عنوان ورودی در نظر گرفته می شود 
که در روزهای عادی این مبلغ 200 هزار تومان و در روزهای تعطیل و 
اعیاد این رقم 300 هزار تومان در نظر گرفته شده و اگر تالاری رقمی 
بیش از این را از مشتریان درخواست کند، تخلف صورت گرفته است.
ابراهیمی نیا ادامه داد: البته اکنون بازار کار به قدری کســاد است 
که در اکثر موارد واحدهای صنف ما ورودی را نیز از مشتریان نگرفته 
و به آنها تخفیف می دهند. بر همین اســاس در مجموع شرایط صنف 
ما به گونه ای اســت که در سال جدید هم نمی توان خیلی به افزایش 
تعرفه ها فکر کرد، چرا که اکنــون مدیران تالارهای پذیرایی حداقل 
قیمت هــا را در نظر می گیرند تا بدین واســطه بتوانند مخارج جاری 

واحد خود را تامین کنند.
وی در بخــش دیگری از صحبت های خــود نیز خطاب به مردم 
اظهار کرد: پیش از آنکه بخواهید با یک تالار پذیرایی قرارداد ببندید 
حتما به دارا بودن پروانه آن واحد توجه کنید و از ســوی دیگر گول 
کانال های مجازی و تبلیغات مختلفی که در فضای مجازی دســت به 
دست می شود را نخورید، چرا که در موارد متعدد افراد شکایت کرده اند 
که با فردی قرارداد بسته اند اما در روز برگزاری مراسم مشخص شده 
آن فرد اصلا وجود خارجی نداشته است یا گاه شکایاتی داشتیم مبنی 
بر آنکه افراد با دریافت هزینه های بالا مراسم در یک کارخانه متروکه 
یا حتی گاوداری سابق برگزار می کنند. بر همین اساس توصیه ما به 
مردم این اســت که پیش از عقد قرارداد برای برگزاری مراســم خود 

حتما از قبل پروانه صنفی واحد ارائه دهنده خدمات مطمئن شوند.

مدیرعامل تعاونی های سهام عدالت استان تهران:

وعده پرداخت سود سهام عدالت شب انتخابات 
غیرقانونی و پوپولیستی است

رئیس جمهور در نشست 
دیگر  بار  خود  اخیر  خبری 
مالــی دولت  انضبــاط  از 
گفت، حال آنکه در کارنامه 
اقتصادی دولت او نقاط کوری 
همچنان  که  می  شود  دیده 
پاســخی به آن داده نشده 

است.
هفتــه  روحانــی  حســن 
گذشته در نشست خبری یکی 
از دلایــل کاهش نــرخ تورم را 
عدم استقراض از بانک مرکزی 
عنوان کرد و گفت »ما از بانک 
مرکزی پول برداشت نکردیم.« 
اما آمارهای بانک مرکزی چیز 
دیگری می گوید و موارد زیادی 
از بی انضباطی های مالی دولت 

یازدهم وجود دارد.
در یک مورد، چند روز پیش 
خبرگزاری فارس گزارشــی با 
عنوان »ثبت رکورد رشد 157 
درصدی استقراض دولت یازدهم 
از بانک مرکزی« منتشــر کرد. 
پــس از آن بانــک مرکزی به 
صرافت افتاد و جوابیه ای منتشر 

کرد.
روحانی در نشســت خبری 
خود یکی از دلایل کاهش نرخ 
تورم را عدم استقراض از بانک 

مرکزی عنوان کــرد در حالی 
که طبق گزارش بانک مرکزی 
بدهــی دولــت در پایان بهمن 
ماه ســال 95 با 157/3درصد 
نســبت به پایان سال 91 رشد 

کرده است!
بر اســاس گــزارش مذکور 
مجموع رشد بدهی در دولت های 
نهم و دهم 17/2 درصد رشــد 
کرده است، اما در دولت یازدهم 
طی ســه سال و 11 ماه، بدهی 
دولت به بانک مرکزی 157.3 
درصد افزایش داشــته که این 
پدیده یک رکورد منفی محسوب 
می شــود. به عبارت دیگر فقط 
در این مــدت 20 هزار و 699 
میلیــارد تومان بدهی دولت به 
بانک مرکزی رشد کرده و همین 
میزان به حجم پایه پولی افزوده 

شده است.
بانک مرکزی در جوابیه خود 
به ایــن گزارش تلاش کرد این 
موضوع را غیرکارشناسی جلوه 
دهد و نوشت که افزایش 7 /105 
هزار میلیارد ریالی )مربوط به( 
اسناد به تعهد دولت و افزایش 
5 /58 هزار میلیارد ریالی حساب 

تنخواه گردان خزانه بوده است.
در توضیــح این اســناد به 

تعهد دولت نوشته شده: »اسناد 
به تعهد دولت، اســنادی است 
که بابت مطالبات بانک مرکزی 
از دولت از طــرف وزارت امور 
اقتصــادی و دارایــی به وثیقه 
جواهرات ملی تعهد شــده ....«  
تعریف  همین  طبــق  بنابراین 
بانک مرکزی، اســناد به تعهد 
بابت  اســت  اســنادی  دولت، 
مطالبات بانک مرکزی از دولت. 
بنابراین در دوران دولت یازدهم 
بدهی دولت به بانک مرکزی این 

میزان افزایش یافته است.
بدهی 1۳0 هزار 
میلیارد تومانی

بخش دولتی به نظام بانکی
در همیــن رابطه رئیس کل 
بانــک مرکزی روز گذشــته از 
بدهی 130 هزار میلیارد تومانی 
بخــش دولتی به نظــام بانکی 

خبر داد.
ولی الله سیف در گفت و گو با 
فارس در پاسخ به این سؤال که 
بدهی دولت بــه بانک مرکزی 
چقدر است؟ اظهار داشت: رقم 
دقیق آن در منظرهای مختلف 
متفاوت اســت اما آنچه که در 
دفاتر نظام بانکی کشــور وجود 
دارد رقمی حــدود 130 هزار 

میلیارد تومان است.
و  هــا  خطا لبتــه  ا
دولت  مالی  بی انضباطی هــای 
یازدهم بســیار بیــش از این 
موارد اســت و در هر بخشی از 
بگذارید،  حوزه مالی که دست 
شــواهدی برای اثبــات ادعای 
بی انضباطی مالی دولت روحانی 

پیدا خواهید کرد.
رشد ۹0 درصدی 
هزینه های جاری

جاری  هزینه های  بررســی 
دولــت هــم نــکات جالبی از 
بی انضباطی مالی دولت را آشکار 
می کند. دولت حسن روحانی در 
حالی طی 4 سال اخیر بیش از 
575  هزار میلیارد تومان هزینه  
جاری داشته است که این رقم 
در دولت دهم 302 هزار میلیارد 

تومان بوده است.
تســنیم،  گــزارش  بــه 
گزارش های رسمی بانک مرکزی 
حاکی اســت، جمع هزینه های 
جاری دولت در ســال های 92، 
93، 94 و 9ماهــه 95 حــدود 
575  هزار میلیــارد تومان بوده 

است.
بنابر این گزارش، هزینه های 
جاری دولت 119 هزار و 764 

میلیارد تومان در سال 92، بیش 
از 143 هــزار و 831 میلیارد 
تومان در سال 93، حدود 170 
هــزار و 688 میلیارد تومان در 
ســال 94 و بیش از 140 هزار 
میلیارد تومــان در 9ماهه 95 
بوده اســت.این در حالی است 
که هزینه های جاری دولت در 
ســال های 88 تا 91 به  ترتیب 
59 هزار و 378 میلیارد تومان، 
65 هزار و 934 میلیارد تومان، 
87 هزار و 770 میلیارد تومان 
و 88 هزار و 999 میلیارد تومان 
و در مجموع 302 هزار میلیارد 

تومان بوده است.
به این ترتیب خرج کرد دولت 
روحانی در ردیــف هزینه های 
جاری در مقایسه با دولت دهم 
بیش از 90 درصد رشد داشته 

است.
بودجه ای  ارقــام  همچنین 
عجیــب و غریب دولت تدبیر و 
امید منجــر به رکورد ریخت و 
پاش هزینه های نهاد ریاســت 
جمهوری با مبلغ استثنایی 150 
میلیارد تومان در سال 96 هم 
شــده است. این در حالی است 
که هزینه نهاد ریاست جمهوری 
در آخرین سال دولت دهم، 59 

میلیارد تومان بوده است.
تخلفات بودجه ۹4

علاوه بر این دیوان محاسبات 
در گزارش تفریغ بودجه 94 از 
تخلفاتی همچون اضافه برداشت 
248 میلیــون دلاری دولت از 
درآمد نفت در بودجه 94 خبر 

داده است.
در گزارش دیوان محاسبات 
تأکید شده است که »سازمان 
هدفمندسازی یارانه ها از محل 
منابــع این جــزء مبالغی را به 
عنوان یارانه غیرنقدی پرداخت 
نمــوده که اهــداف قانون گذار 

محقق نشده است.«
دیوان محاسبات در گزارش 
تفریــغ بودجه ســال 94، از 
تخلف ســازمان امور مالیاتی و 
رعایت نشــدن سقف معافیت 
مالیاتی حقــوق هم خبر داده 
اســت که مثالی دیگــر برای 
بی انضباطی ها و تخلفات مالی 
اســت.مجموع این آمار و ارقام 
نشــان می دهد دولت یازدهم 
علیرغم ادعاهای مکرر، شدیدا 
دچار بی انضباطی مالی است و 
با استمرار روند کنونی کشور را 
به سوی بحران های مالی پیش 

خواهد برد.

قیمت بازارنوع سکه
1/230/000سکه تمام طرح جدید
1/200/000سکه تمام طرح قدیم

703/000نیم سکه
392/000ربع سکه

255/000گرمی
118/940هر گرم طلای 18 عیار

نوع ارز
3758دلار
4060یورو
4700پوند

1050لیر ترکیه
1031درهم امارات


